
P r o t o k 6 1 nr XLI I I /2017 
z obrad XU11 sesji Rady Miejskiej w Klodzku, 

kt6ra odbyta r i g  w dniu 25 maja 2017r. 
w sail  Rajc6w Urzgdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpocz@a sig o godz. 14:OO. 

1. Otwarcie obrad XU11 sesji Rady ~ i e j s k i e j  w Ktodzku. 

Otwarcia sesji dokonat Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tomasz i a b s k l  rnbwiqc: 

,,Otwierarn obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenie watno4ci sesjl. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  stwierdzil, iz w sesji uczestniczy 19 radnych 

w zwiqzku z tym wszystkie podejrnowane decyzje bgdq prawomocne. (Nieobecni na sesji: radny 

p. Zdzislaw Duda I radny Zbigniew Nowak) 

3. W y b C  sekretana sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz i a b s k l  zaproponowal radnq Paniq Anetq 

Los iew lu .  Innych kandydatur nie zgloszono. Pani radna wyrazila zgode. Poddano kandydature pod 

glosowanie. 

Glosowanle: za - 19, p m l w  - 0, wstnyrnalo sig - 0. (Nie glosowali nieobecni na sesjl: radny p. Zdzlstaw 

Duda i radny Zbignlew Nowak) 

Radna Pani Aneta Loslewlcz zostata powolana na sekretarza obrad XU11 sesji Rady Miejskiej 

w Kbdzku. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabsk l  poinforrnowala o konieunoici wprowadzenia do porzqdku 

obrad projektu uchwaty na druku nr 326 w sprawie Wieioietniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej 

Klodzko na lata 2017-2026, ktbry wptynqt w dniu dzlsiejszyrn do biura Rady. Projekt uchwaty zostal 

przedlotony radnym w formie papierowej. Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie 

wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr 326. 

Glosowanie: za - 19, przeclw - 0, wstrzymalo sig - 0. (Nk glosowali nieobecni na sesji: radny p. Zdzlslaw 

Duda i radny Zbigniew Nowak) 

Wyraiono zgodg na wprowadzenie do porzqdku obrad pro jektu uchwaly na  druku nr 326. 

P~ewodniczqCy Rady Pan Tomasz fabsk l  poddal pod glosowanie przyjgcie porzqdku obrad po 

zmianach. 

Glosowanle: za - 19, pneclw - 0, wstnymalo sie - 0 (Nie glasowaN nieobecni na sesji: radny p. Zdzislaw 

Dude I radny Zbigniew Nowak) 

sie 
1. Otwarcie XU11 sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie wainoici sesji. 
3. Wybbr sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokotu z XU1 sesji. 
5. Sprawozdanla Burrnistrza Miasta Klodzka z pracy rnigdzy sesjami. 
6. Ocena przygotowania miasta Ktodzka do sezonu turystycznego. 
7. Ocena stanu bezpieczelistwa w miescie. 
8. Sprawozdanie z funkcjonowania spotek - Wodociilgi Ktodzkle Sp, z 0.0. oraz Zaklad 

Administracji Mieszkaniarni Grninnyrni Grniny Miejskiej Klodzko Sp. z 0.0. w roku 2016. 
9. Informacja o stanle zasobu kornunalnego oraz sytuacji rnieszkaniowej w mlescie Klodzku. 



10. Informacja o dzialalnoici jednostek organizacyjnych miasta w roku 2016 w zakresie kultury, 
sportu i rekreacji (Muzeum Ziemi Ktodzkiej, Klodzkie Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji, 
Powiatowa i Mlejska Biblioteka Publiczna w Ktodzku, ZAMG GM Klodzko Sp. z 0.0. - Kryta 
Ptywania i Twierdza). 

11. Podjgcie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko 
na lata 2017-2026, druk nr 326. 

12. Podjgcie uchwaty w sprawie dokonania zmian budtetu Gminy Miejskiej Klodzko na 2017 rok, 
druk nr 325. 

13. Podjecie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na objecie oraz cofnigcie udzial6w w sp6tce 
,,Zaklad Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Klodzko" spska z 0.0. 
z siedzibq przy ul. Grunwaldzkiej 29 w Klodzku, druk nr 324. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
16. Sprawy rbine. 
17. Zakohuenie sesji 

4. Zatwlerdzenie protokotu z XLII sesji. 

Protokbt zostat przedloiony radnym. 

Uwag do protokolu nie wnlesiono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  poddat pod glosowanle pnyjecle protokotu z XU1 sesji 

Rady Miejskiej w Klodzku. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstnymalo sie - 0. (Nle gbsowall nleobecni na sesjl: radny p. Zdzlslaw 

Duda 1 radny Zbignlew Nowak) 

Protok6t z XLII sesji Rady Miejskiej w Ktodzku zostat przyjpty. 

5. Sprawozdania Burmistrza Miasta Kiodzka z pracy migdzy sesjami. (Zal. nr 1) 

Sprawozdanie zostato przedlozone radnym. 

Pytari do sprawozdania nie stwierdzono. 

0 godz. 14:10 na sesje pnybyl radny Pan Zdzlslaw Duda. 

6. Ocena przygotowania miasta Ktodzka do sezonu turystycznego. (Zal. nr 2) 
Material zostal przedloiony radnym i byly przedmiotem prac Kornisji Zdrowia, Pomocy Spolecznej, 

Sportu i Turystyki oraz Komisji Edukacji i Kultury. 

Glos zabral radny Pan Jacek Banecki: Szanowni Radni, Panie Przewodniczqcy, Panie Burmistrzu 

i Mleszkahcy Kbdzka. Mam pytanie, czy bgdziemy jeszcze omawiali sprawozdania finansowe 

jednostek podlegtych na przyszlej sesji? Mam pytania dotyczqce min. przygotowania do sezonu 

turystyanego, ale nie chcialbym teraz niepotrzebnie zajmowat uasu. Tutaj sq dane organizacyjne 

m6wiqce o przygotowaniu do sezonu tuiystycznego, bardziej ogblnikowe, reklamowe n l i  flnansowe. 

Tam sq oczywiicie dane finansowe, ktbre sq zawarte czgiciowo ze sprawozdaniern ZAMG, 

a chciatbyrn sig dowiedziet paru rzeczy zwiqzanych z Twierdza, ale nie wiem u y  teraz jest z kim na 

ten temat rozmawiat? 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski: Jeieli sq pytania, to jak najbardziej moina je zadat, 

nawet jeieli nie bgdzie moiliwa odpowiedi w chwili obecnej, to takq odpowiedi prgdzej, czy pbfniej 

uzyska sie. 

Glos zabrala Pani Wioletta Srokowska-Chmiei: Chcialam tylko dodak, i e  sprawozdania finansowe 

bedq analizowane na przyszlej komisji, w czerwcu. Jeteli mozemy poczekat, to ouywiicie bedq 

pytania i odpowiedzi. Bedq t e t  obecni przedstawiciele spbtek. 



Gtos zabral radny Pan 3acek Banecki: l a  mam stale i powracajqce pytanie, ktore brzmi: I le  kasy 

z Twierdzy wraca na Twierdze? Parnietam pierwszq odpowiedi, kiedy 6wczesny prowadzqcy Twierdze 

powiedzial mi, i e  ja  nie jestem od tego. Chcialbyrn sie dowiedziek na nastgpnej sesji, u y  jest kt06 

od tego, kto wie ile tych plenigdzy z Twierdzy wraca na Twierdze? 

Pani Wioletta Srokowska-Chmiel: OczywiBcie. 

Ptzewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski: Rozumiem, ze odpowiedi na pytanie zostanie udzielona 
w czerwcu. 

Wiecej pytali do przedlotonego rnaterlatu nie stwierdzono. 

7. Ocena stanu bezpieczeirstwa w mieicie. (Zal. nr 3) 
Material zostat ptzedlotony radnyrn i bybprzedmiotem prac Komisji Spraw Obywatelskich i Porzqdku 
Publicznego. 
Pytah do przedtozonego materialu nie stwierdzono. 

8. Sprawozdanie z funkcjonowania sp6tek - Wodociqgi Klodzkle Sp. z 0.0. oraz Zakhd 
Admlnlstracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Klodzko Sp. z 0.0. w roku 2016. 
(Zal, 4) 
Material zostal przedlotony radnyrn i byl przedmiotem prac Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 
Srodowiska i tadu Przestrzennego. 
Pytah do sprawozdanla nie stwierdzono. 

9. Informacja o stanle zasobu komunalnego oraz sytuacjl mieszkanlowej w miefcie 
Kjodzku. (Zaf. nr 5) 
Material zostal przedlotony radnym i by+ przedmiotem prac Kornlsji Gospodarki Komunainej, Ochrony 
Srodowiska i tadu Przestrzennego. 
Pytah do przedtoionego materiatu nie stwierdzono. 

10. Informacja o dzlablnoici jednostek organizacyjnych miasta w roku 2016 w zakresie 
kultury, sportu i rekreacjl (Muzeum Ziemi Klodzkiej, Ktodzkle Centrum Kultury, Sportu 
i Rekreacji, Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna w Ktodzku, ZAMG GM Klodzko 
Sp. z 0.0. - Kryta Plywania i Twierdza). (Zal.nr 6) 
Material zostat przedtoiony radnym. 
Pytali do przedlozonej inforrnacji nie stwierdzono. 

11. Podjecle uchwaty w sprawie zmiany Wieloletnlej Prognozy Finansowej Gminy Miejskid 
Klodzko na lata 2017-2026, druk nr 326. (Zal. nr 7) 
Projekt uchwaty zostat przedlozony radnym w formie papierowej. 

W zwiqzku z tym, iz projekt uchwaly na druku nr  326 nie by1 opiniowany przez Komlsje Budtetu, 

Finansow i Polityki Gospodarczej, Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski oglosil przerwg w sesji, 

celem zwolania Komlsji i wydania oplnii do projektu uchwaty. 

Glos zabrat 2-ca Burrnistrza Pan Wiestaw Tracz: Jak rozurniem opinja Komisji zostanie wydana do 

projektu uchwaty, jak r6wniet do autopoprawk~ do budietu, ktora pojawi sie przy nastgpnej uchwaie. 

Sygnalizuje Panstwu fakt, ze wtainie do uchwaty w sprawie zrniany budzetu na rok 2017 bgdzlemy 

zgtaszat autopoprawkg, kt6ra znajduje sie j u i  w biurze Rady. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabski po~nformowal, i e  autopoprawka byta juZ oplniowana 

przez Komisje, natomiast nie byloplniowany projekt uchwaty w sprawie zrniany Wieioletniej Prognozy 

Finansowej. 

0 godzinie 14:20 na sesje przybyl radny Pan Zbigniew Nowak 
Ptzenua w obradach od godz. 14:20 do 14:25 



Po wznowieniu obrad Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, ze projekt uchwaty 

na druku nr 326 zostat zaopiniowany przez Kornisjg Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. 

Przewodniuqcy Rady poprosit o przedstawienie opinii Kornisji. 

Przewodniuqca Kornisji Budtetu, Finans6w I Polityki Gospodarczej Pani Aneta Loslewlcz, 

poinforrnowala o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 326. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 

zrniany Wieioletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko na lata 2017-2026, druk nr 326. 

Glosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstrzyrnato slg - 3. (W gbsowanlu nle uczestnlczylradny Pan Lech Surdwka, 

nleobecny na sall obrad) 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XUII/312/2017. (Zd. nr 8) 

12. Podfecle uchwaly w sprawie dokonania zmian budtetu Gminy Miejskiej Klodzko na 
2017 rok, druk nr 325. (Zal. nr 9) 
Projekt uchwaty zostal przedloiony radnyrn. 

Z-ca Burrnistrza Pan Wieslaw Tracz przedstawil treSC autopoprawki do projektu uchwaty na druku 

nr 325. W zalqczniku nr 1 proponuje sie wprowadzit nastepujqce zrniany: w rozdziaie 90003 w 5 4300 

zrnnlejsza sie plan wydatkow o kwotq 35 370 zt, zwiekszajqc jednoczeinie plan wydatk6w o kwote 

35 370 zt w 5 4300 w rozdziale 90004. W rozdziale 90004 w 5 4210'zrnniejsza slg plan wydatk6w 

o kwote 15 000 zt, zwigkszajqc jednoczeinie plan wydatk6w o kwotg 15 000 zt w 5 4300 w tyrn 

rozdziale. W zalqczniku nr 5 wprowadza sie zrniany w uzasadnieniu. Zrniany zwiqzane sq 

z zakohczeniern procedury przetargowej na Swiadczenie uslug z zakresu utrzyrnania zieleni na terenie 

Grniny Miejskiej Ktodzko. Po drugirn przetargu naleiy wprowadzit takie zrniany. Zrniany sq 

uwzglgdnione po stronie Wieloletniej Prognozy Finansowej i w czggci dotyczqcej zrnian 

w flnansowaniu na rok biezqcy. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz iabskl poinformowal, i e  projekt uchwaty by1 opiniowany przez 

Kornisje Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosit o przedstawlenie opinii 

Kornisji. 

Przewodniczqca Kornisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodaruej Panl Aneta toslewiu, 

poinforrnowata o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 325. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomesz tabski poddat pod glosowanie przyjecie autopoprawki do 

projektu uchwaty na druku nr 325. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnato sie - 0. (W gbsowanlu.nie uaestniczyl radny Pan Lech 

Surdwka, nieobecny na sall obrad) 

Autopoprawka zostata przylpb. 

P R ~ w o ~ ~ ~ c z ~ c ~  Rady Pan Tomasz gabski poddal pod glosowanie podjgcie uchwaly w sprawie 

w sprawie dokonania zrnlan budtetu Grniny Miejskiej Ktodzko na 2017 rok, druk nr 325 wraz 

z przyjetq autopoprawkq. 

Glosowanie: za - 18, przeciw - 0, wstrzyrnalo sig - 2. (Wglosowanlu nle uczestnluyl mdny Pan Lech Surdwka, 

nleobecny na sall obrad) 

Uchwala zostala pod j~ ta  i otrzymala nr XLIII/313/2017. (Zat nr 10) 



13. Podjqcie u c h w a b  w sp raw ie  w y r a i e n i a  zgody n a  ob jpc ie  o raz  cofn iqc le udz la t6w 
w sp6lce ,,Zaklad Adrnin is t rac j i  Mieszkaniami Gminnymi  Gmlny  Mie jsk ie j  Klodzko" sp6lka 
z 0.0. z s iedzibq p rzy  ul. Grunwaldzk ie j  29 w Klodzku, druk nr 324. (Zat.nr 11) 
Projekt uchwaty zostat przedtoiony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz t a b s k i  poinformowat, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Kornisje Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie oplnil 

Komisji. 

Przewodnlczqca Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pan i  Aneta Losiewicz, 

poinforrnowata o pozy tywne j  opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr  324. 

Uwag i zapytan do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczgy Rady Pan Tomasz i a b s k i  poddat pod gtosowanie podjgcie uchwaty w sprawie 

wyraienia zgody na objgcie oraz cofnigcie udziatow w spoke ,,Zaklad Adrninistracji Mieszkanlarni 

Grninnymi Grniny Miejskiej Ktodzko" spotka z 0.0. z siedzibq przy ul. Grunwaldzkiej 29 w Ktodzku, 

druk nr 324. 

Gtosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnato siq - 0. (W glosowaniu nie uczestniczyt radny Pan Lech 

Surdwka, nleobecny na sali obrad) 

Uchwala z o s t a h  pod jp ta  i o t r zyma la  nr XLIII/314/2017. (Zat. nr 12) 

14. I n te rpe lac je  I zapytania radnych. 

Miedzy sesjarni do biura Rady nie wptyngty pisernne interpelacje radnych. 

Gtos zabrat V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzis law Duda:  Panie Burrnistrzu, rnarn pytanie 

dotyczqce sprzedaiy rnieszkari, poniewai troszke ta sprawa siq opoinia i ludzie czgsto proszq 

o przyspieszenie sprzedaiy rnieszkari za 1 %. 

Odpowiedzl udzielil Burrnistrz Miasta Pan Mlchat Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. 

Zdajg sobie sprawe z tego, ze troszeczke sq opoinienia. Od tego miesiqca jest nowy pracownik 

w wydziale, wigc powinnismy powoli zaczqc nadrabiai te zalegtosci, ktore wczeiniej powstaty. 

Wigcej zapytari nie stwierdzono. 

15. Wniosk l  I o i w i a d u e n i a  radnych. 

Glos zabrat radny Pan Adam Kwas:  W poniedziatek, reprezentacja dziewczqt ze Szkoty Spoleanej 

udata sig do stanu Massachusetts jako reprezentacja Polski w przedsigwzigciu, kt6re nazywa sig 

,,Odyseja Urnyslu". Dzlewayny zajgly.11 rniejsce w Polsce i reprezentujq Polskg w konkursie 

kreatywnoici. Jest t o  od lat uprawiana dyscyplina. ,,Odyseja Urnyslu" rniata tuta j  historig dosyt dtuga 

bo wczeiniej ktodzka mlodziei uczestniayla w Swiatowyrn finale w Peru, w latach dwutysipcznych, 

pod przewodnictwern instruktora Krzysztofa Papisa. les t  t o  duty sukces zwtaszcza, t e  dziewczyny 

pracowaly na t o  lataml i od najrntodszych lat, w wolnych chwilach pr6bowaly wykrzesat z siebie 

kreatywnokt. Zabawa w ,,Odysejg Urnystow" polega wta8nle na tyrn, teby zrobit c o i  z niuego, 

wykazat sip kreatywnoiciq. Patronuja ternu iwiatowe koncerny i instytucje, kt6re zajrnujq sip 

potawianiern talent6w i chcialbyrn tutaj podkreil it udziat Gminy Mlejsklej, podzigkowat Panu 

Burmistrzowi, ponlewat udzielit dotacji i wsparcia na to prredsigwzipcie. Dziewuyny zbieraty t e t  

pieniqiki w internecie. Wszystko sig udato I teraz walaq. Marn nadziejg, ze przywiozq dobre rnlejsca 



i sarnorrqd rniejskl doceni pracg dosyt skrupulatn& systernatycznq oraz oslwnlpty sukces. 

Dziewczyny reprezentujq nasze rniasto i Polskg. 

Wigcej wnioskbw i oiwiadaeh nie stwierdzono. 

16. Sprawy r6tne. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz t absk i  powitat Pana Andrzeja Cochara Dyrektora Wytwbrnl Wbd 

Mineralnych ,,MINERALM z Gorzanowa, kt6rernu w irnieniu Rady podziekowat za udzielane wsparcie 

i bardzo dobrq wspblpracg. Przewodniczqcy Rady wreczyt Panu Dyrektorowi parniqtkowy dyplorn. 

Do podzigkowah dolqayt sie Dyrektor Ktodzkiego Centrurn Kultury, Sportu i Rekreaji 

Pan Marek Mazurkiewia, ktbry serdecznle podzigkowal za pornoc w realizacji wielu istotnych 

wydarzeh kulturalnych, spoteanych i rekreacyjnych organizowanych na terenie Klodzka. Wysoko 

cenimy sobie wsp6ipracp z Wytworniq Wod Mineralnych ,,MINERALw i wyrazarny wolg dalszego 

wspotdzialania dla dobra ludnoici lokainej, prornocji regionu i Pahstwa produktow. Serdeunie 

dzigkujerny za dotychczasowq wsp6lprace. 

Gtos zabrat Dyrektor Pan A n d n e j  Cochara, kt6ry bardzo serdeunie podziekowat w lrnieniu firmy 

,,MINERALw I wtaicicieli firrny Pana Marka Dudy i Pana Bogustawa MaSlanki. Pan Dyrektor 

zadeklarowal, t e  wsp6tpraca bgdzie nadal trwata na rbznych frontach. t y a g  Pahstwu sukcesbw 

w zarzqdzaniu regionern, zarzqdzaniu rniastern i grninq. Zyczg oczywiicie zdrowia, w czym ma pornbc 

nasza flrrna, a konkretnle nasza woda. Pijcie Pahstwo wodg Mineral bedziecie zdrowsi. 

W dalszej czgici obrad Przewodniailcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  udzielit glosu Panu Marianow1 

Kiusakowl, rnleszkahcowi Klodzka, bylernu radnemu, cyt.: ,,W Ktodzku dzigki pornocy wtadz miasta 

zbudowano drutyne pitkarskq seniorbw, kt6ra da rniastu du iq  prornocje, wiekszq popularnoit, jako 

znaczqce rniasto stynnego regionu turystycznego i najwiekszego Powiatu w Polsce, gdyt arnbitnl, 

utalentowani pitkarze sq blisko awansu do IV ligi, r6wnoaeinie z podziekowaniarni ode rnnie 

i wdzi~anych rnieszkahcbw Klodzka. Chce zaapelowat, prosit wtadze miasta z burrnistrzern na aele, 

by wszelkimi sposobami nie dopuScit do odejicia z klubu zadnego zawodnika z obecnej druiyny, 

gdyt poten cjat tej rnkodej druiyny, jest ju i  na I11 ligg. Oprou prornocjl rniasta, awans w futbolu daje 

duio korzyici, gdyt jest wiadorno, t e  obecnie futbol to juz kornercja, biznes. Inwestycje w futbol sq 

niewspblrniernie rnnlejsze, od lnwestycji prornocyjnych i spotecznych. Awans, wykszy pozlom 

w futbolu dale rnlastu radogt, duszg, gdyz futbol jest fanatycznie popuiarny, zostawiajqc w cleniu, 

daleko w tyle inne dyscypliny sportowe. Okoliczne kluby pitkarskie rnajq rnoznych sponsorbw, jednak 

to w Ktodzku zbudowano drutyng, ktbra mote spraw~t, ze Ktodzko jak dawniej bpdzie slynnyrn 

w Polsce oirodkiern pilkarskirn. Mieszkahcy Klodzka wierza i e  nie bgdzie tak jak w ostatnich iatach, 

t e  pilkarze Nysy odchodzili do wiejskich klubow, dla diety. To bylo'wstydern dla tak znaczqcego 

rniasta, i e  wioski docenialy wigcej znaczenie futboiu jak w minionych latach Ktodzko. Jest wladomo, 

t e  jeteli w jakiejkolwlek rniejscowoSci jest tak zwany ,,klirnat pilkarski", drutyna w wyzszej klasie, to 

nawet w Ktodzku znajdq slg sponsorzy. Awans, wyiszy poziorn, gwarantuje tysiqce kibicbw, ktbrzy 

zawsze doceniq i poprq obecne wtadze rniasta. Sprawy dotyczqce futbolu sq rozstrzygane na forum 

wszystkich sarnorzqdbw w Polsce." 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas: MySlg, i e  NYSA dziekl takirn kibicorn i dziataczom jak Pan Marian 

bgdzle zawsze najlepsza w regionie. Chcialbyrn, ieby to wystqpienie zostato dotqczone do protokdu 



naszej sesji. Gratuiuje pilkarzorn, bo to jest nasz wieiki sukces, r6wniei ci ludzie, kibice, dzialaae 

tworzq pewnego rodzaju wsp6inotg, kt6ra wchodzi w sktad naszego sarnorzqdu. PodkreSiarn 

i poiecarn sportowcdw uwadze ojc6w rniasta. Dziqkuje bardzo. 

W daiszej czeSci obrad Przewodniuqcy Rady przekazat gtos Dyrektorowi KCKSiR Panu Markowi 

Mazurkiewiczowi oraz Panu Waclawowi Traczowi. 

Dyrektor KCKSiR Pan Marek Mazurkibwicz: Chcialern przedstawik Pana Waclawa Tracza. Kiika 

rniesigcy ternu spotkaiilrny sig z Jego propozycjq organizacjl w pelni profesjonainego festiwaiu 

bieg6w w Klodzku. MySig, i e  to fantastyuna inicjatywa i duzo sig juz dzieje w tyrn ternacie. 

Korzystajqc z okazji, i e  sesja nie jest taka dluga, poprosilem Pana Przewodniczqcego o urnotliwienie 

zabrania gtosu przez Pana Wactawa Tracza i poinformowanie co sig bgdzie dziato i diaczego. Bieg, 

kt6ry zaproponowal Pan Waclaw jest takirn niesamowitym polqczeniern biegu rniejskiego 

z eiernentarni biegu gbrskiego, bo rnarny tu  poteine przewyiszenie, jeBli chodzi o Twierdze Klodzkq, 

ktbra bedzie wykorzystywana. Prowadzirny j u i  rozrnowy z rnediarni regionainyrni, og6inopolskirnl. 

My i i s  t e  to wspaniala okazja \do rozwoju sportu, rekreacjl, ale r6wniet do prornocji Klodzka. 

Gtos zabrat Pan WaCtaw Tracz: Witarn serdecznie Panie Radne i Panbw Radnych, Wtadze Miasta 

oraz wszystkich przybylych. Chcerny przygotowat irnprezp - tak jak powiedzial Pan Dyrektor 

Mazurkiewicz - w pelni profesjonainq. Czasarni jestern na r6inych irnprezach biegowych w Polsce, 

kt6re sig odbywajq w duiych rniastach, sq bardzo znane w Srednich i w rnatych rniastach. W Klodzku, 

kt6re kiedyi pokochatern nie ma takiej irnprezy cyklicznej, biegowej, kt6ra by integrowala cale 

Srodowisko biegowe. Gdziekolwiek jestern na takich irnprezach spotykarn iudzi z Klodzka, z okoiic 

i wszyscy rndwiq, t e  nie ma takiej irnprezy. Razern ze wszystkirni urzgdarni, piac6wkarni, 

instytucjarni, przy wsp6)pracy z Panern'Burrnistrzem, z Panern Starostct z Panern W6jtern powoii 

udaje sig narn zgrornadzit wszystko, to co jest potrzebne do reaiizacji takiej irnprezy. Rzeczywiicie 

bardzo duio jest iudzi biegajqcych, ale nie tyiko tak polzawodowo. Sq grupy odb ,  kt6re biegajq po 

parkach, po lqkach, ktbrzy probujq swoich sit. Czgsto ludzie nie majq rniejsca do biegania. Chcemy 

spopuiaryzowat forrng, bardzo prostej aktywnej formy uprawiania sportu. Marn nadzieje, t e  to co 

uda si? nam przygotowat, bgdzie na tyie fajnq irnprezq, i e  bqdzierny rnogii wplsai jq w kalendarz 

irnprez biegowych w catej Polsce, tal, ze w Ktodzku nie ma takiej irnprezy. Jest szansa, tebyirny to 

wspbinie, razern wykonaii i rzeczywiicie, jak tyiko sig dowiadujd osoby, instytucje czy inne 

organizacje o tyrn, t e  bgdzie ta irnpreza, spotkalern sie z takirn syrnpatycznyrn odzewern i wszyscy 

rn6wiq - tak, chcerny. Jest ogrornna potrzeba, ieby byta taka identflkacja z taka irnprezq tutaj 

w Ktodzku, ieby ci biegacze rnogii zaprosit r6wniei innych tutaj do Ktodzka, aby rnogli powiedziet - 
przyjedfcie do nas, u nas jest iepiej. Bedzierny rnieii - bye rnoie - takq wisienke na torcie, czyil cog 

co jest niezwykte w biegach, bo czqsto te biegi odbywajqsig w rbinych rniejscach, ale dzieki wstepnej 

ofercie ZAMG, i e  rnoterny skorzystat z Twierdzy, to jest cog niebywalego. Jeteii kt06 ostatnio oglqdal 

w teiewizji Maraton Krakowski, to on sig odbywat na rynku gt6wnyrn, byl tam start i rneta. Trudno 

narn sig por6wnywat do Maratonu Krakowskiego, kt6ry jest w pierwszej setce najiepszych 

rnaratonbw na Swiecie, ale rnirno to, rnapy swoje osiqgnigcia, mamy swoich iudzi i chcerny r6wniei 

prornowat tych naszych iudzi, ktbrzy aibo uprawiaii jakig aktywny sport jak Pan Hawryiuk, czy na 

przyklad osobe, kt6ra przyjechala na Ziemle Klodzkq Pana Hercoga, ktory jest w pierwszej dziesiatce 

najiepszych uitrarnaratonist6w. Warto popuiaryzowat ten sport, tych kt6rzy rzeczywiicie biegajil 



zaawansowanle, ale rbwniet tych, ktbrzy doplero bgdq prbbowat swoich pierwszych krokbw, a byt  

rnoie tych, ktbrzy chcieliby pobiegat po parku, ale nie wiedzq gdzie to robit. Pojawiajq sig w Klodzku 

takie zalqtki klubbw, rnatych stowarzyszeri, ktbre probujq sig zebrat, ale nie rnajq byt  mote taklej 

rnocy sprawczej, zeby cog wspblnie zrobit w Ktodzku. Byt rnoze ta inicjatywa bedzie takq forrnq 

Integrujqcq cale to 6rodowisk0, popularyzujqcq bardzo ciekawq prostq forrng uprawianla sportu, 

forme prozdrowotnq. Badzierny robit wszystko, aby popularyzowaC tb irnpreze na arenie nie tylko 

reglonalne, ale I ogblnopolskiej. Wiern, i e  j u t  iudzie - nawet z calej Polski - zaaynajq siq zaplsywat 

na ten maraton. Chcerny, aby nie zaczynat sig on od ,,poziornu zero" i dopiero z kaidq kolejnqedycjq 

sig rozrastal, ale chcerny, aby on j u i  wskoczyt na dobry poziom. Chcerny ddqczyt do tych 

rnaratonbw, ktbre sq jui. na dobryrn poziomie. Chcemy wystwit  z takq inicjatywa, t e  rnarny 

Twierdzg. Pokazujrny to nasze Klodzko i prornujmy je rbwniez w takiej forrnle blegowej. Dzlgkujg 

serdecznie i rnarn nadzleje, t e  Paristwo wejdq na facebook i fanpage - polubiq. Llczyrny na wsparcle. 

Dzigkujg. 

(30s zabral radny Pan Lech Sur6wka: Swego czasu bytern dyrektorern organizacyjnyrn rajdbw 

sarnochodowych na terenie Klodzka, jak rowniez Rajdu Polski. Nas roztoiylo brak bazy sypiainej 

w Klodzku I brak bazy, teby cog zjeSt. Z tego tyiko powodu rnusieliirny sig przenosit do Polanicy 

I sqsiednich rniejsc, a to rozkladalo ktodzki charakter tych irnprez. Prosilbyrn, aby to  sobie rozwiqzat, 

bo jest to naprawde problem na tyrn terenie. Swego czasu nie bylo ZyczliwoSci wtadz, jeteii chodzi 

o rynek i przenoszono, to wszystko pod galerig, co znowu nic nie rnlab wspblnego z Ktodzkiem. 

Glos zabral Pan Wactaw T r a a :  OczywiScie rnySlelifrny, gdzie przenocowat. Na razle roblrny 

jednodniowa irnprezg. WigkszoSt biegaczy przyjezdza, uczestniczy i wyjezdza. Oczywiicie liczyrny 

najbardziej na tych okolianych, najdalej bedzierny chcieli Sciqgnqt tych z Wroclawia, ale w zapisach 

jest r6wniet Zglerz, lelcz. Wiern, i e  w Krakowie oferta dla biegaczy w najlepszyrn rnaratonie w Polsce 

byla taka, ze byly udostgpniane sale w szkotach, hale sportowe i to  bylo na zasadzie, t e  jei l i  kt06 

chce przenocowaC, a nie stat go na hotel, to rnbgt skorzystat z takiej oferty. Marny pewne pornysly 

jut  na nastepne edycje, nie chce ich teraz zdradzai. OczywiScie porny6llrny o tyrn, teby rozwiqzat 

kwestig bazy noclegowej, leiel i  bgdq chetni, bedzierny rnyjlet o tyrn, aby ich dowozit rnoie poza 

Klodzko, jezeli bedzle taka potrzeba. 

Glos zabrat radny Pan Armin Jarosz: Szanowni Pahstwo, Wysoka Rado. Szanowny Panie, bardzo 

dzigkujerny za tak wspanialq inicjatywg, Rzeczywlscie Klodzko zasluguje na irnprezp lekkoatletyana, 

ktbra zostanie wpisana do kalendarza ogblnopolskiego i bgdq przyjeidzat do nas biegaae z calej 

Polski I promowai nasze rniasto. CzekaliSrny na to rzeuywiicie bardzo dlugo. Pomyst, inicjatywa jest 

super. Mam jednq proibg, rnoze nie do tego biegu, ale gdybyicie Paristwo organizowali kolejne blegi, 

mole warto by bylo pornySlet, aby zachecit do biegania naszych rnilusihskich - najrnlodszych 

I rnbdziei. Czgsto obserwujerny wieuorern na stadionie, bardzo duto osbb biegajqcych, ale sq to 

osoby w p~edzia le  wiekowyrn 20, 50 i wyzej. Cog nasza rnlodziei i dzieci nie za bardzo sig garnq. 

Tu dystanse sq od 5 kilornetrbw. GdybySrny takq zabawg w bieganie, po naszyrn rynku, zrobili dla 

naszych dzleclaczkbw, to t e t  by to byta pewna forrna prornocji bieganla i zachgcania do aktywnoici 

flzyanej. Jeszcze raz dzigkuje Panu za takq inicjatywg. 

Ad vocem Pan Wadaw Tracz: PrzygotowaiiSrny ofertg dla najrntodszych, dzieci w wieku od 6 do 9 

lat. Bedzie bieg na 200 rnetrbw. Oczywiicie on bqdzie na razie takq krbtkq propozycjq, ieby te dziecl 



zachgcit do biegania. Jest oferta, trwajq j u i  zapisy dla najrnbdszych. lest  tam limit uczestnikbw, bo 

rnusirny sig w pewnych rzeczach bardzo ograniczat, ale j u i  myiiimy, teby w nastgpnych edycjach 

sprbbowat zaangalowat starsze dzieci. Przedzial dzieci w wieku od 6-9 lat nazwaliimy ,,Ktodzkl bieg 

rnalucha", a w nastgpnych edycjach chcemy zaangaiowak r6wniei dzieci w wieku od 10 do 14 lat. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas, ktbry przypornnial, i e  po sesji odbgdzie sig posiedzenie Kornlsji 

Rewizyjnej w sprawle absolutorium. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz tabski podzigkowal Panu Wactawowi Trauowi za zaproszenie 

i przedstawienie organizowanej irnprezy sportowej. Przewodniczqcy wyrazil nadziejg, t e  rbwniet 

sarnorzqdowcy pokuszq slg o to, aby pobiec w rnaratonie, przynajrnniej w jego czgici. 

Radny Pan Armin Jarosz: Szanowni Palistwo, korzystajqc z okazji widzqc na sali Prezesa Halawina, 

chcialern podzigkowat Panu Prezesowi za wktad pracy w pozyskanle Srodkbw na terrnornodernizacje, 

za konsultacje z mieszkahcarni i sp6ldzielcami. Jest to bardzo waine, gdyz nasze rniasto wspbtpracuje 

ze Sp6ldzielniq, ze Starostwem, wspblnie t w o ~ y r n y  wizerunek tego rniasta, kt6re pigknieje, a wktad 

naszej Sp6ldzielni Mieszkaniowej jest dosyt duzy. Dzigkujg Zarzqdowl Spbtdzielni i Panorn, ktbrzy 

tutaj dzialajq w Spbtdzielni i Panu Prezesowi. 

Gbs zabrat radny Pan Stenislaw Ferenc: Panie Przewodniuqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistnu, 

Szanowni Mieszkahcy. Przy okazjl, ze Pan Jarosz wywolat Prezesa Spbldzieini, chciatbyrn przy tej 

okazji zaapelowat, bo rnieszkam w budynku, ktory w swoirn czasie Spcitdzielnia przekazata na r zeu  

miasta i chciatern powiedziet, t e  wszyscy mieszkaricy, kt6rzy zasiedlali ten budynek w roku 1980, 

wptacili po 1000 zt na to, teby byt zagospodarowany teren. Pbiniej rniasto rnusialo przejqt ulicg - 
wtedy Goicinnq, pbiniej Kardynala Wyszynskiego. M6wig to ze smutkiem, ale 37 lat budynek przy 

ul. Kard. Wyszyriskiego 8 i 6 czeka na chodnik i uwazam, t e  przy wspblnyrn wysitku, bo uwatarn, t e  

Sp6ldzielnia t e i  powinna - ja wlern, te  w tej chwiii, to juz nie lezy po stronie Sp6tdzielni - ale zwykta 

moralnoit i to, t e  pieniqdze byly przekazane przez mieszkaric6w na ten cel, na infrastrukturg, a te 

pieniqdze nlgdy nie byty utyte i jak to rnowiq 10 lat rninplo, i przepadty te pieniqdze. Ja jeszcze raz 

zwracam slg w irnieniu rnieszkaricbw tych dw6ch w istocie blokbw, bo jeszue dochodzi blok nr 2 14, 

to sq dziesigciokondygnacyjne bloki, aby przy wspoinym wysitku rniasta i Sp6ldzlelnl tg sprawg 

ureguiowaC. Jest to jedyny odcinek przy Kosciele, ktbry jest w ztyrn stanie technicznyrn. 

Glos zabral Radny Pan Zbigniew Nowak: Wysoka Rado, Panie radny. letel i  j u t  Pan tak zauql  

rnbwit o tyrn chodniku przy ul. Wyszyriskiego, to z tego co dobrze parnigtam, jest to teren Gmlny 

Miejskiej Ktodzko i przy wnioskach do budietu na 2017 rok nie widziatem Pana wniosku, teby rernont 

chodnika zostat wpisany do budietu i zostat wykonany. 

Ad vocem radny Pan Stanistaw Ferenc: Panie radny, jakby Pan przeglqdnqt soble wszystkie 

skladane wnioski do budietu, to by Pan wiedziat i e  taki wniosek jest skladany od 12 lat. Wiadorno, 

w Radzie decydujq ci co rnajq wigkszost. Ja w tej wigkszoici nie jestem. l a  zwrbcilern sig przede 

wszystkirn do Pana Prezesa - jako honorowego goicia - poniewat uwaiarn, t e  bgdqc cztonkami 

Sp&dzielni, my jako mieszkaricy wtotyliirny pewne pieniqdze i odwoluje sig tylko do przyzwoitoici, 

do moralnofci i zachowania zasad wspbliycia spolecznego. Uwazarn, Ze jeteli kt04 wydal pieniqdze 

na cog, to  oczekujq, t e  powinien jaki i  towar otrzyrnat. Dzigkujg. 



Glos zabral Burrnistrz Miasta Pan Michat Piszko: Panie Przewodniczpcy, Wysoka Rado. Odnoszqc 

sig do polemlki migdzy Panami radnymi, chcialern przedstawit troche historii. To fakt Panie radny, 

t e  dzisiaj jest Pan w mniejszoici, czytaj: w opozycji, niemniej jednak w kadencji 2010-2014 byt Pan 

w znakomitej wigkszoici I ja nie parnigtam wniosku radnego z tego okregu dotyaqcego tego 

chodnlka. Ze wzglpdu na to, ze rozstrzygngli4rny przetarg na ul. Rodzinna zaczynamy tamten teren 

odfwieiat, rnodernlzowat I na pewno plzyjrzymy sig temu chodnikowi. W tej sprawie, w tyrn roku 

i w zesztym pnychodzili do mnie rnieszkahcy obydwu blok6w i poczynili4my wsp6lnie pewne 

ustalenla, aby wykonat ten chodnik. Dzigkuje bardzo. 

Wiecej glosow nie stwlerdzono. 

17. Zakohczenie sesji. 
Przewodniuqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  zamknpt obrady mowipc: ,,Zarnykam obrady XLIIl sesji 

Rady Miejskiej w Klodzku". 

Zakohczenie sesjl nastqpilo o godz. 15:OO 


